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Yo creo que, en ese ámbito, vamos a ir avanzando. Y, sobre 
todo, también en la corresponsabilidad en la eficiencia ener-
gética, que es un tema clave. Y lo que hay que hacer es las 
cosas lo mejor posible, de eso se trata.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Votació dels punts primer a sisé de l’ordre del dia de la 74a 
sessió del Ple de les Corts Valencianes

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, una vegada culminat el punt 10, i tal com estava 
previst en el nostre ordre del dia, passaríem a les votacions 
dels punts que debatérem i tractàrem ahir.

Anem a passar, senyories, a votar les sis proposicions no de 
llei que tractàrem ahir.

En primer lloc, el punt primer, que és la presa en considera-
ció de la Proposició no de llei de tramitació especial d’urgèn-
cia sobre l’estratègia valenciana de semiconductors, presentada 
pels grups parlamentaris socialista, Compromís, Unides Podem, 
registre d’entrada 68 .299, amb l’esmena registre d’entrada 
68.668. Senyories, comença la votació. Unanimitat, amb 90 
més 3 vots telemàtics, 93 vots. Per tant, sempre és bo comen-
çar amb unanimitats. I, per tant, queda aprovada la proposició 
no de llei per 93 vots favorables, 0 en contra, 0 abstencions.

Votem ara, senyories, el segon punt de l’ordre del dia, que 
és presa en consideració de la Proposició no de llei d’es-
pecial d’urgència sobre la paralització del projecte del 
centre de menors situat al futur espai intergeneracional 
de Benimàmet, presentada pel Grup Parlamentari Popular, 
registre d’entrada 62.783. Senyories, comença la votació. 42 
vots favorables; 48 més 3, 51 vots en contra; 0 abstencions. 
Queda rebutjada la proposició no de llei.

Senyories, votem ara el punt tercer de l’ordre del dia, que és 
la presa en consideració de la Proposició no de llei de trami-
tació especial d’urgència sobre la finalització del contracte 
de concessió administrativa al Departament de Salut de 
Manises, presentada pel Grup Parlamentari Compromís, 
registre d’entrada 67.207. Senyories, comença la votació. 
48, més 3, 51 vots favorables; 42 en contra; 0 abstencions. 
Queda aprovada la proposició no de llei .

Votem ara, senyories, el punt quart de l’ordre del dia, que és 
la presa en consideració de la Proposició no de llei de trami-
tació especial d’urgència sobre les beques universitàries 
presentada pel Grup Parlamentari Ciudadanos, registre d’en-
trada 67.910. Senyories, comença la votació. 42 vots favo-
rables, 48 més 3, 51 vots en contra, 0 abstencions . Queda 
rebutjada la proposició no de llei.

Votem ara, senyories, el punt quint de l’ordre del dia, que és 
la presa en consideració de la Proposició no de llei de trami-
tació especial d’urgència sobre indults . Presentada pel Grup 
Parlamentari Vox Comunitat Valenciana . Registre d’entrada 
37 .424, amb l’autoesmena, registra d’entrada 68 .682 . Senyories, 
comença la votació. 9 vots favorables, 48 més 3, 51 vots en 
contra, 33 abstencions. Queda rebutjada la proposició no de llei.

I, senyories, finalment votarem el punt sext de l’ordre del dia, 
que és la Proposició de llei de tramitació especial d’urgèn-
cia sobre les noves psicopatologies en els entorns laborals i 
l’erradicació d’aquestes. Presentada pel Grup Parlamentari 
Unides Podem . Registre d’entrada 13 .344, amb l’esmena 
transaccional, registre d’entrada 68 .714, presentada pels 
grups parlamentaris socialista, Compromís, Ciudadanos i 
Unides Podem. Senyories, comença la votació. Amb 59 més 
3, 62 vots favorables, 31 en contra, 0 abstencions, queda 
aprovada la proposició no de llei .

I, amb estes votacions, senyories, finalitzem les votacions i 
passarem al següent punt de l’ordre del dia, que és el punt 
11, que són les preguntes de control al Consell.

Preguntes

El senyor president de les Corts Valencianes:

I comencem, senyories, amb la primera pregunta, que és la 
formulada per la il·lustre diputada Elena Bastidas, del Grup 
Parlamentari Popular, a la vicepresidenta i consellera d’Igual-
tat i Polítiques Inclusives sobre aplicació de la llei orgànica 
2022 de garantia integral de llibertat sexual.

La pregunta la formularà la il·lustre diputada Elena Bastidas. 
Sí. Ai!, perdó.

Quan vosté…

Sí, està bé. Escoltarem…

Té la paraula la il·lustre diputada Elena Bastidas.

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora Bastidas Bono:

Gracias, señor presidente.

Señora vicepresidenta, la sociedad española y, por ende, la 
valenciana está viviendo con estupor, indignación y alarma 
cómo cada día aumenta el número de agresores sexuales 
que ven rebajadas sus condenas o que, directamente, son 
excarcelados como consecuencia de la mal llamada ley del 
sí es sí . En nuestra comunidad, ya son 55 y 3 excarcelacio-
nes . Somos la segunda comunidad con más casos de toda 
España. Detrás de cada beneficio a cada agresor, hay muje-
res y menores que vuelven a sentir miedo, rabia, indignación, 
y la mayoría de nosotros lo siente con ellos .
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A la incompetencia del gobierno de izquierda y ustedes, sus 
socios, que se taparon los oídos ante quienes les adver-
tían de que esto podía pasar, se suma ahora el espec-
táculo bochornoso de acusaciones cruzadas entre los parti-
dos de izquierdas, incapaces de dar una respuesta rápida 
al problema, pensando más en sus relatos y cálculos polí-
ticos que en las víctimas y en la sociedad alarmada. ¡Qué 
vergüenza! No hay disculpas, los violadores van saliendo a la 
calle, no hay empatía, ni mucho menos dimisiones. Pero eso 
sí, tuits, soflamas insoportables y descalificaciones a quie-
nes no piensan como ustedes, eso sí que no falta cada día. 
El multipartito que nos gobierna es también en esto un caos, 
y con sus peleas en público lo único que hacen es sembrar 
más desconcierto y desamparo .

Señora Mas, ¿le parece feminista desproteger a las muje-
res? ¿Cómo valora las consecuencias de la Ley orgánica 
10/2022, conocida tristemente como la ley del sí es sí, que 
ha supuesto la reducción de penas y la puesta en libertad de 
condenados por delitos sexuales en general y, en particular, 
en la Comunidad Valenciana? (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Escoltarem la resposta de la vicepresidenta del Consell .

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, president .

Mire, senyora Bastidas, entre les competències d’esta vice-
presidenta i consellera no es troba valorar normes, i menys 
les que són orgàniques. Vosté està traslladant aquí una 
competència estatal . No tenim cap competència en matèria 
de dret penal, no tenim tampoc competències en jutjar, ni en 
aplicar sentències o reduir-les. Vosté busca simplement fer 
soroll . Pretén augmentar la sensació de desprotecció sobre 
les víctimes, sobre les dones víctimes de violència masclista. 
I a mi em permetrà que no contribuïsca a eixa alarma social 
que vostés volen difondre.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Escoltarem la finalització de la formulació de la pregunta.

La senyora Bastidas Bono:

Gracias, señor presidente.

La verdad, señora Mas, es que sus palabras suenan a excusa. 
Yo diría más bien a cobardía, ya que usted se ha definido 
siempre como feminista. Qué poco la hemos oído, ¿verdad?, 

durante todos estos meses cuestionando la ley. Esta ley, 
como le decía, mal llamada del sí es sí, más bien lo contra-
rio. Afirmando usted y su grupo parlamentario que era una 
buena ley, cada momento, no arrepintiéndose ni una sola 
vez de los daños que, con su voto y con su posición, han 
causado y siguen causando a tantísimas mujeres. Y le diré 
más: ni tienen intención de pedir perdón por el dolor que 
ustedes están infligiendo. Pero, bueno, esto ya es un clásico 
y es marca Compromís .

Pero, bueno, mire, yo les voy a decir, aunque les moleste, que 
han de escuchar la realidad . Ustedes están más preocupa-
dos de tapar las grietas de los gobiernos de interés que de las 
mujeres y de los menores. ¿A usted eso le parece feminista, 
que con la ley liberte a violadores y pederastas? Cada vez que 
sueltan a un violador, nos permita saber por qué monstruosi-
dad lo condenaron y, además, el terror con el que tendrán que 
volver a vivir las mujeres por su incompetencia, por su sober-
bia y por su irresponsabilidad. ¿Le parece esto feminista?

Mire, señora Mas, la izquierda, también ustedes, son respon-
sables de las consecuencias de esa chapuza de ley . Son 
responsables de que las mujeres hoy vivamos más inseguras, 
más intranquilas y más desprotegidas. La izquierda, como 
siempre, más preocupada de protegerse a sí misma que a las 
mujeres. Lo vemos cada día. Pero, bueno, ya sabemos cómo 
les preocupa a Compromís lo que les pase a las mujeres. Si 
no, que se lo pregunten a Teresa, a Teresa, la menor abusada 
por su admirada Mónica Oltra.

Mire, el Partido Popular ha presentado hace más de dos 
meses una proposición de ley para solucionar a futuro, 
también con sus votos, que más agresores sexuales se bene-
ficien de la incompetencia y del sectarismo de la izquierda 
para legislar. Pero ustedes, una vez más, prefieren perder el 
tiempo en sus batallas internas que en dar soluciones rápi-
das. Porque ustedes solo reaccionan por sus cálculos elec-
torales, no por proteger a las mujeres. Porque, para ustedes, 
soltar violadores solo son efectos colaterales. Y porque para 
ustedes el día que se aprobaba la ley era un día de celebra-
ción . (Aplaudiments) Pero, bueno, eso ya es un clásico, cele-
brar con bailes y vítores cada vez que se atacan y se vulne-
ran derechos de las mujeres.

Y concluyo, lo que ustedes llaman conquista del feminismo 
se ha convertido en una auténtica pesadilla para las mujeres. 
Y lo cierto es que ustedes pasarán a la historia, entre otras 
cosas, como los gobiernos que más daño han hecho a las 
mujeres. Al tiempo. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà la vicepresidenta del Consell i consellera de polí-
tiques inclusives.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, president .
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Mire, senyora Bastidas, jo la veritat és que he vist moltes 
coses en estes Corts, però cada volta se sembla més el seu 
discurs al de Vox, i això em preocupa. Em preocupa perquè 
vosté, que sí que, pel que es veu, és la feminista de pro d’este 
parlament, no sé si li pareix que el que vosté fa sí que és de 
ser bona feminista. A vosté li pareix de ser bona feminista 
utilitzar les víctimes de la violència sexual per a fer populisme? 
Li pareix de bona feminista utilitzar els xiquets i les xiquetes 
adolescents per a fer política populista en estes Corts? Això 
sí que és ser feminista, senyora Bastidas? Perquè a mi el que 
em pareix indecent és que vostés tracten, per tal de tindre un 
rèdit electoral superior, vindre a intentar sembrar la por . Ja li 
he dit, m’ho esperava de Vox, però no del Partit Popular, que 
ha sigut una força de govern. Per favor, tinguem una miqueta 
de responsabilitat. Una miqueta de responsabilitat.

Igual que vostés fan una pregunta per a traslladar aquí un 
debat que no s’ha de produir en estes Corts ni en este parla-
ment, s’ha de produir, en tot cas, en el Congrés dels Diputats . 
Clar, és que m’al·lucina que després vostés no parlen ni tan sols 
d’una alternativa, d’una proposta. Vosté m’està tirant en cara, 
en el seu inici de la intervenció, que jo he sigut covard. Jo, en 
les meues primeres declaracions en el mes de desembre, quan 
em preguntaren sobre este tema, vaig ser molt clara, però molt 
clara: deixem a vore com funciona la llei i, si cal esmenar-la, que 
s’esmene. Això és el que vaig dir jo. Al mateix temps, li he de 
dir que és cert que, en la resta de la llei, és una molt bona llei, 
senyora Bastidas. És una llei on, per primera vegada, es posa el 
consentiment damunt de la taula i preval. És una llei en la qual 
també s’està parlant d’augmentar recursos humans, dotacions 
econòmiques. Es posa en el centre tot això, senyora Bastidas. 
Però, en l’altra part concreta, jo no m’he amagat mai. Esta 
consellera no s’ha amagat en cap moment i he sigut molt clara . 
No sé per què vosté ve aquí a dir el que jo no he dit.

Però, mire, intervencions com la de vostés trenquen, sincera-
ment, el Pacte valencià contra la violència de gènere i masclista . 
Perquè, precisament, el primer que diu eixe pacte és no fer 
confrontació política en un tema tan sensible com este. I vostés 
s’estan saltant a la torera la primera premissa que vam acordar 
totes les forces polítiques, els sindicats, les entitats de dones, 
etcètera, etcètera, en un pacte que va tindre una majoria en els 
grups polítics de fa cinc anys. S’ho estan votant. I jo li demane 
i apel·le a la responsabilitat del grup popular en un tema tan 
sensible i tan preocupant com és la lluita contra la violència de 
gènere i masclista . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, vicepresidenta .

Següent pregunta, que formula l’il·lustre diputat Fernando 
Mulas, en nom del Grup Parlamentari Ciudadanos, a la vice-
presidenta del Consell i consellera d’igualtat, sobre l’atenció 
primària . (Veus)

Yo tengo aquí… ¿Temprana? Pues temprana.

El senyor Mulas Delgado:

Muchas gracias, presidente .

Y un saludo para la Asociación de Profesionales de Atención 
Temprana aquí presentes.

Señora consellera, como neuropediatra, he trabajado casi 
cuarenta años o más en la atención temprana, viendo la 
importancia de lo que se llama la neuroplasticidad cerebral. 
O se aprovecha la última atención temprana o cada día que 
pasa se van a perder miles y miles de neuronas en la funcio-
nalidad adecuada. Yo he visto que la atención temprana 
gozaba siempre de buena salud en esta comunidad, pero, 
desde que están ustedes gobernado, han ido, lo siento 
mucho, de mal en peor. Sobre todo, desde que les traspasa-
ron desde sanidad la cantidad de niños con trastornos autis-
tas que les han desbordado. En vez de que haya más plazas, 
han ido dando largas hasta que crearon o publicaron una 
instrucción del pasado 29 de julio que pone en riesgo el 
modelo de funcionamiento de la atención temprana. Fíjese, 
las sentencias la han reducido a una sesión semanal de 45 
minutos . Y se induce a pagar por el número de sesiones 
con el niño sin tener en cuenta que la atención temprana 
es mucho más, la coordinación de los servicios sanitarios, 
educativos, las sesiones con familias, etcétera, etcétera.

Actualmente, hay en funcionamiento 64 centros de día que 
tienen 3.412 plazas concertadas, pero las que tienen unos 
8.515 niños y niñas, casi el triple. Creo que da una idea del 
colapso existente. Y, fíjense, pueden sus señorías meter 
en un coche de cuatro plazas a nueve personas y se darán 
cuenta de la idea de la atención temprana que supone para 
estos niños. Las acumulaciones son evidentes y las listas de 
espera, crecientes, con lo cual han forzado un incremento 
desproporcionado de la ratio, situándola a 1,7 niños por 
plaza concertada, que eso es inadmisible.

Señora consellera, ¿qué está pasando con la atención 
temprana? ¿Por qué los centros de atención temprana están 
tan colapsados? ¿Y por qué no se resuelven las listas de 
espera con la dotación de más plazas?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La atención temprana, efectivamente. Tengo aquí «primaria», 
pero no, es la temprana .

Li contestarà la consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives.

Quan vosté vullga, senyoria .

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Quan arribe a l’escó .

Sí, mire, senyor Delgado, vosté ha dit que coneix precisa-
ment el sector, per això em sorprén que vosté haja fet una 
afirmació com la que…, «el sector gozaba de buena salud». Jo 
no m’haguera atrevit a fer eixa afirmació en eixe escó quan, 


